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I 字彙
3. prove vi. vt. 證明是；原來是；證明某事物屬實；顯現出是……　反 disprove

  proof n. [U] 證據；證明

  • At the checkout, the cashier gave the customer a receipt as proof of purchase.

  • Jim was promoted because of his dedication to his job. Without a doubt, he is living proof that diligence pays off.
4. occur vi. 發生
	it occurred to sb. that S + V → sth. Occurred to sb. 某人突然想到某事
  • It just occurred to me that I forgot to pay the utility bill, which was due yesterday.


5. protective adj. 保護的
  protect vt. 保護
  • The hat only partially protected your face from（使……免於……）the sun.

protection n. [U] 保護
  • You need some protection against strong sunlight, such as sunscreen or an
    umbrella.

6. steel n. [U] 鋼
  steel vt. 使堅強；使下定決心
  • Expecting the job interview to be very difficult, Janet steeled herself and prepared

   for the worst.

7. trusty adj. 可信的；可靠的
  trustworthy adj.（讓人覺得）值得信賴的  反 untrustworthy

  • Mitch is a trustworthy employee; you can totally count on him.

8. devastating adj. 破壞性極大的；毀滅性的
devastated adj. 心力交瘁的；極為震驚的
  • Brenda was devastated by her grandfather’s death in the plane crash.

9. threaten vt. vi. 威脅
  threatening adj. 脅迫的；險惡的
   • The manager’s threatening remarks about firing people didn’t seem to work;
    none of the employees agreed to work overtime.
10. tide n. [C,U] 潮汐

	 Time and the tide wait for no man.

  （【諺】光陰似箭；歲月不饒人。）


13. roughly adv. 大約；約略；粗魯地  同 about, approximately

rough adj. 粗略的；初步的；粗糙的；粗魯的
   • You should be extremely careful when driving on this rough road.

   • Don’t be so rough with her, Albert. She is only a baby.

	(1) sb. has/give sb. a rough time

  某人受到嚴厲的對待；使某人受苦
  • Cameron had a rough time when he served in the army last year.

(2) rough-and-ready adj. 能滿足需求但不精美
  • People think it’s just a rough-and-ready guide to the education system.


15. accelerate vi. vt. 增長；增快；使加速

   accelerator n. [C] （車子的）油門／踏板同 gas pedal

   • The accelerator in a vehicle is the pedal which you press with your foot to make the vehicle go faster.
22. polar adj. 極地的；完全相反的
   • Judy and Mary are polar opposites; they share little in common.
23. consequent adj. 隨之發生的；後來的
	(1) as a consequence of... 由於……
 • As a consequence of his laziness, Joe failed four of his five final exams.

(2) in consequence... 因而……
 • Jenny had studied very hard, and in consequence she passed the college entrance
  exam.
(3) take/face the consequences  承擔後果；自食其果

 • The man broke the law; now he has to face the consequences of his actions.


28. unsustainable adj. 無法維持的；無法永續經營的
   sustain vt. 維持……的生命或存在；保持
   • The unconscious car accident victim is depending on a machine to sustain her
    life.

sustainability n. [U] 可持續性
   • Some would question the sustainability of your current lifestyle.

29. theoretical adj. 理論的；假設的
   theory n. [C,U] 學說；理論；原則；想法
   • Darwin’s theory of natural selection amazed the scientific community of his
    time.

   • The plan is sound in theory, but I doubt it will work.

theoretically adv. 理論上
   • Theoretically, future computers can become as thin as a piece of paper that can
    be folded and put into one’s pocket.

30. institution n. [C] 機構
   • Simon grew up in an institution that accommodates orphans from all over the

    county.

institute n. [C] 學院
• Terry is going to enroll in a science institute in England for his graduate studies.
II句型練習
	             Without N, ....

Ⅰ. Review:   But for N, ....

             If it were not/had not been for N, ....


1 本句型是「與現在事實相反」的假設語氣。
2 表事實與表假設的動詞變化：
	
	事實（時態）
	假設（語氣）

	現在
	現在式
	過去式

	過去
	過去式
	過去完成式


3 假設語氣教學(1)：複習句型
  (1) 假設句 + 假設句（前後兩子句均是假設句）
      If + S + V（過去式）, S + would/could/ might + VR（與現在事實相反）
      此為與現在事實相反之假設法句型，be V 一律用were（口語可用was）。
      • If I were rich, I would take a round-the-world tour. 

       → 事實上，我不富有，無法環 遊世界。
  If + S + had p.p., S + would/could/might + have p.p.（與過去事實相反）
      此為與過去事實相反之假設法句型，從屬子句用過去完成式，主要子句用過去式助動詞，其後接現在完成式。
      • If you had taken my advice, you might have won the championship that time.

       → 事實上，未接受忠告，未贏得冠軍。
  (2) 事實句 + 假設句（事實與假設混合出現）
      I wish (that) + S + V（過去式／過去完成式）
      I hope (that) + S + V（現在／未來式）
      I wish為表「但願……」的假設法句型，表示願望不太可能實現；I hope 為表 「希望……」，表示願望有可能實現。此外，也可用感歎句“How I wish (that) + S +V（過去式）!”來表達。
 • How I wish (that) I could study at my first-choice university―National Taiwan University! → 事實上，希望不大。
      • I sincerely hope (that) all the people in the world can live in peace.

       → 事實上，有可能。
4 假設語氣教學(2)：課文句型
  (1) 片語 + 假設句（動詞用過去式）
  → Without/But for + N, S + would/could/might + VR 要是沒有……；若非……（與現在事實相反）
  (2) 片語 + 假設句（動詞用過去完成式）
      → Without/But for + N, S + would/could/might + have p.p. 要是沒有……；若非……（與過去事實相反）
  • But for water, we would die of thirst.

    → If it were not for water, we would die of thirst.

    → 幸好有水，我們免於渴死。
  • But for the lifeguard’s timely rescue, the man would have drowned in the sea.

    → If it had not been for the lifeguard’s timely rescue, the man would have
       drowned in the sea.

    → 幸好被解救，這個男人免於溺死。
5 假設語氣教學(3)：課文句型
  (1) 假設句 + 假設句（兩子句都用過去式）
  If it were not for + N, S + would/could/might + VR 要是沒有……；若非……（與現在事實相反）
     → Were it not for + N, S + would/could/might + VR（倒裝句）
     此句型為與現在事實相反之假設，並為慣用法，也常用倒裝句加強。此外，本句型亦可用but for + N之句型改寫。
      • If it were not for the birds and flowers, my life would be very boring.

       → Were it not for the birds and flowers, my life would be very boring.

       → But for the birds and flowers, my life would be very boring.

       → 幸好有鳥和花，我的生活不枯燥。
  (2) 假設句 + 假設句（兩子句都用完成式）
      If it had not been for + N, S + would/could/might + have p.p. 要是沒有……； 若非……（與過去事實相反）
      → Had it not been for + N, S + would/could/might + have p.p.（倒裝句）
      此句型為與過去事實相反之假設，並為慣用法，也常用倒裝句加強，此外，本句型亦可改用but for + N之句型。
      • If it had not been for the policeman’s warning, you might have lost your life.

       → Had it not been for the policeman’s warning, you might have lost your life.

       → But for the policeman’s warning, you might have lost your life.

       → 幸好有警察的警告，你未失去生命。
  6 有關should的用法：
  (1) If + S + should + VR, S + would/could + VR （萬一……
     → Should + S + VR, S + would/could + VR

     If之後的should譯為「萬一」，不可譯成「應該」，且should移至句首時，連接詞if要刪除。
   • If a war should break out, what would you do?

  (2) S + should + have p.p., but + S + V（過去式）……應該做……，但事實上 

     沒有做……
     此為「過去假設 + 過去事實」之句型。
   • You should have obeyed the traffic rules, but you didn’t.
Ⅱ. Review: It is (high/about) time (that) S + V-ed
1 本句型是假設語氣用法的一種，意思為「該是…… 的時候了」
• It is time for school.

→ It is time to go to school.

→ It is time for us to go to school.

→ It is (high) time (that) we went to school.

• It is time for consumers to fight for their rights.

→ It is (high) time (that) consumers fought for their rights.

• It is time for the authorities to take immediate action.

→ It is (high) time (that) the authorities took immediate action.

中翻英
1. 該是同學為即將到來的考試認真讀書的時候了。
2. 該是這些籃球選手們努力為比賽練習的時候了。
3. 該是這位業務員嘗試一些新策略來銷售汽車的時候了。
4. 該是政府處理這個嚴重的稅制問題的時候了。
5. 該是這位演員為他非凡的表現贏得奧斯卡金像獎（Oscar）的時候了。
參考答案：
1. It is (high) time (that) the students studied hard for the upcoming exam.

2. It is (high) time (that) the basketball players practiced hard for the game.

3. It is (high) time (that) the salesperson tried some new strategies to sell cars.

4. It is (high) time (that) the government dealt with the serious tax problem.

5. It is (high) time (that) the actor won an Oscar for his extraordinary performance.
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